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Advent. Každý rok nanovo prežívame 

tajomstvo príchodu Božieho Syna. Je to krásne 
obdobie, plné duchovného hľadania 
a nachádzania. Plné spomienok a tradícií, ktoré 
zakončíme na Štedrý večer. Pôjdeme do chrámu, 
cestu bude prikrývať bielučký sneh, akoby všetky 
nečistoty mali byť zakryté. Otvoríme dvere, 
započúvame sa do tónov organu a naša duša bude 
prežívať pokoj. Poďakujeme Pánu Bohu za 
sprevádzanie počas celého roka. Povieme svoju 
modlitbu a v nej vyjadríme vďaku za to, že môžeme 
vstúpiť do nášho chrámu, že nás Pán nechal na 
milovanom mieste. Ale ako sa na taký veľkolepý 
deň pripraviť?  

Vždy si predstavím Jána Krstiteľa. Vlasatý 
a zarastený muž s prekvapivým oblečením príde 
z púšte a na prekvapenie celého davu zakričí: 
„Čiňte pokánie!“ Hoci sa navzájom povzbudzujeme 
slovami: „Pokánie čiňte!“, od Jána Krstiteľa je to 
akési krajšie, silnejšie. A hlavne naliehavejšie! Nič 
nie je dôležitejšie, ako sa v advente pozrieť do 
vlastnej duše. Nie do iných sŕdc, ani do výkladov, 
ani do nových receptov, ale do vlastnej duše. Aj 
vám sa zdá, ako ju málo počúvame? Aká je niekedy 
vyprahnutá, smutná a plná súženia pre zlé 
rozhodnutia, prichádzajúce každý deň? Ako Ján 
Krstiteľ úžasne vedel, čo potrebujeme počuť, aby 
sme sa v našom chcení pripravili na príchod 
Mesiáša. Niekto zatrpknutý povedal: „Nerozumiem 
kresťanom, prečo v advente riešia pokánie. Veď 
dobrí a láskaví by mali byť celý rok!“ To je čistá 
hypotéza. Nikto z nás nevie byť láskavý, milosrdný 
a odpúšťajúci celý rok, pretože nie sme anjeli! 
Anjeli to vedia, pretože hľadia do tváre 
Všemohúceho! My sa pozeráme do tváre 
pretvárky, klamstva a povrchnosti. Okolo nás nie sú 
zástupy, ktoré spievajú „Haleluja“, ale zástupy, pre 
ktoré je prirodzené zlorečiť a nenávidieť. Náš svet 
je iný, poskladaný z ubližovania.  

Z času na čas potrebujeme svoj svet, ktorý 
nám prenikol hlboko do srdca, očistiť. Bez očistenia 
nevieme prijímať krásu, a už vôbec nie narodeného 
Krista. Preto vám prajem požehnaný advent. Nech 
vaše duše pripraví nielen na sviatky narodenia, ale 
hlavne na cestu! Raz príde deň, keď budeme kráčať 
krajinou. Všetky jej nedokonalosti prikryje Božia 
láska. Na jej konci nebude ľudský nedokonalý 
chrám, ale Kristus so svojím otvoreným náručím. Aj 
na Jeho príchod sa potrebujeme pripraviť. No 
Kristus je náročný. Nepotrebuje atmosféru ani 
melanchóliu, ani dodržiavanú tradíciu. Potrebuje 
naše pokánie, našu láskavú, očistenú dušu. 

 
Požehnané sviatky 
Marián Bochnička   
predsedajúci zborový farár

 

Už druhý rok sa na 
oddeleniach  Liptov-
skej nemocnice s poli-
klinikou MUDr. Ivana 
Stodolu pri návštev-
nej službe striedajú viacerí evanjelickí farári z Liptova. Na návštevy chodia 
dvaja farári vždy v utorok, stredu a štvrtok k tým, ktorí prejavia o takúto 
službu záujem. Návštevy sa vedú v povzbudivom duchu počúvania, 
rozhovorov, čítania z Božieho slova a spoločných modlitieb. Túto službu 
koordinuje sestra seniorka Mgr. Katarína Hudáková.                            (red.) 
 

 
Gréckokatolícka 

rómska misia robí na 

východe veľmi dobrú 

prácu. Už roky šíri 

evanjelium v rómskej 

komunite cez terénnu prácu, hudbu, umenie, vedenie a výchovu lídrov.         

V tomto roku začala rómska misia svojpomocne stavať pastoračné 

centrum pre Rómov v Hlinnom. V rómskej osade žije okolo 1000 Rómov a 

pastoračná služba tu existuje už od roku 2006. Stretávali sa v garáži, po 

domoch, v kultúrnom dome, v komunitnom centre. V júli začali pracovať 

na výkopových prácach a do konca roka bude centrum pod strechou. 

Stavajú svojpomocne.                                                 (www.romskamisia.sk) 

 

 

 
Na nátlak miestnych 

radikálov z RSS úrady 

a polícia vo zväzovom 

štáte Tamilnád vysta-

vili zákaz činnosti 

desiatim miestnym 

kresťanským spoločenstvám. Terčom fyzického útoku sa zasa stal zbor 

Assemblies of God v meste Thennampalayam, ktorý organizoval letnú 

biblickú školu. Členovia RSS napadli dodávku prevážajúcu deti a zranili 

pritom troch mladých ľudí. V nadväznosti na útok vydali miestne úrady 

rozhodnutie o ukončení činnosti zboru. Bezprostredným dôvodom zákazu 

bola sťažnosť RSS, podľa ktorej musí pastor získať špeciálne povolenie. 

Miestny pastor pritom viedol zbor viac ako 5 rokov a jeho činnosti úrady 

nijako neobmedzovali.                (www.morningstarnews.org, krátené) 
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Kedysi dávno zaznelo z úst Izaiáša prorocké slovo: Ajhľa, panna 
počne, porodí syna a dá mu meno Immanuel. (Iz 7, 14) 
Hospodin Pán dá znamenie všetkému ľudu. V ňom sa prejaví 
Božia milosť i Boží súd. Napriek porušenosti Pán Boh 
neskoncuje so svojím ľudom. Dá mu potomka. Jeho meno 
bude symbolom toho, čo ľud opustil – vernosť Bohu 
a spoločenstvo s Ním. Immanuel – Boh s nami! Pán Boh sám 
vytvorí nové spoločenstvo so svojím ľudom. 
Krátko nato zaznie ďalšie prorocké slovo: Lebo dieťa sa nám 
narodilo, syn nám je daný; na jeho pleciach spočinie 
kniežatstvo, jeho meno bude: Predivný radca, Mocný Boh, Otec 
večnosti, Knieža pokoja. (Iz 9, 5) 
Narodilo sa dieťa, syn. Komu? Božiemu ľudu sa narodil budúci 
Kráľ. V Ňom sa sklonil Boh sám k tomuto svetu. Nezostane 
navždy dieťaťom. Bude vládcom. Aj titul bude mať, a nie jeden. 
Jeho vláda bude taká netypická. Už v tom označení dieťa, ako 
keby bolo naznačené, že nebude vládnuť násilím, ale láskou. 
Ak bude Predivný radca, bude ukazovať k Božím divom 
konaným pre ľud. 
Ak bude Mocný Boh, bude obdarený Božou mocou 
a múdrosťou, svojmu ľudu bude oporou, poponáhľa sa k nemu 
v núdzi a nebezpečenstve a bude ho učiť ceste spasenia. 
Premôže všetkých protivníkov, zvíťazí nad hriechom a smrťou. 
Dokonale ochráni a vyslobodí svoj ľud. 
Ak bude Otec večnosti, jeho otcovský vzťah k ľudu bude 
nemenný, plný starostlivosti a prevedie ho od časnosti 
k večnosti. 
Ak bude Knieža pokoja, svojou vládou prinesie pokoj. Nie pokoj 
zbraní ako opak vojny, ale prinesie všetko, čo patrí k pravej 
spokojnosti a blaženosti, v poslušnosti Bohu a v spoločenstve 
medzi ľuďmi. Pán Boh skrze svojho Syna bude pri diele. 
Všetko je akoby na spadnutie. Už len krátky čas a zasľúbené sa 
stane skutočnosťou, ba už je to tu, veď dieťa sa narodilo. Lenže 
čas, ktorý ubehol od prorockých slov po ich uskutočnenie, bol 
približne 7 storočí. Koľko generácií sa narodilo a pomrelo 
v tomto časovom úseku? Pár generácií mohlo počuť prorocký 
hlas Izaiáša. Tie mohli toto proroctvo tlmočiť ďalším 
generáciám. Lenže čas ubiehal a nič sa nedialo. A pritom 
prorok ho tlmočí spôsobom, ako keby opisoval to, čo každú 
chvíľu príde, resp. už sa to stalo. V čase, keď dieťa sa narodilo, 
ľudia mali svoje starosti. Rímsky cisár Augustus popisuje celý 
svet, teda vykonáva sčítanie obyvateľov svojej krajiny. (L 2, 1) 
Pastieri nocujú na poli a strážia si stádo. (L 2, 8) Keď sa o tom 
dozvie Herodes, predesí sa a s ním celý Jeruzalem. (Mt 2, 3) 
A keď počuje, že to narodené dieťa je židovský kráľ, bude ho 
hľadať, aby ho zahubil. (Mt 2, 13). 

Dieťa, poslušné svojim rodičom, rastie a mocnie, je plné 
múdrosti a milosť Božia spočíva na Ňom. (L 2, 40) Vedený 
Duchom Svätým odolá pokušeniam a začína konať a kázať: 
Pokánie čiňte, lebo sa priblížilo kráľovstvo nebeské. (Mt 4, 17) 
Ten, ktorý Mu pripravuje cestu v srdciach ľudí, Ján Krstiteľ, ešte 
pred Ním vystúpil s tou istou zvesťou. (Mt 3, 2) Vnímame jeho 
horlivosť, nekompromisnosť, ale keď sa dostane do väzenia, 
posiela k Nemu svojich učeníkov s otázkou: Si Ty ten, čo má 
prísť, a či iného čakať? (Mt 11, 2.3) Ján Krstiteľ, ale aj všetci 
ostatní, musia pochopiť, že slová a skutky Dieťaťa – Ježiša sú 
neklamným svedectvom toho, že v Ňom prišiel Mesiáš. (Mt 11, 
4.5) 
Kto prijme túto zvesť? Herodes, Pilát, farizeji ale aj veľkňaz, 
zostali zatemnení na rozume. Oči sa otvorili pastierom, 
mudrcom, Simeonovi, prorokyni Anne aj iným. Jeho matka 
Mária o tom všetkom premýšľala v srdci. (L 2, 19)  
Ešte ani dnes nie všetci ľudia sa stotožnia s posolstvom, že 
v Ježišovi prišiel Mesiáš. My o tom nepochybujeme. 
S radosťou to prijímame. Do akej miery sú však naše mysle 
a srdcia pripravené pre Mesiáša? Advent nás volá k príprave na 
Jeho príchod, aby Vianoce boli naplnené Jeho plnosťou. Čím by 
bol advent, ak by sme prepočuli prorocký hlas Micheáša (Mich 
5, 1), Zachariáša (Zach 9, 9), Malachiáša (Mal 3, 1), alebo 
Izaiáša? Čím by boli Vianoce, ak by sme nepočuli o veľkej 
radosti, ktorá je daná všetkému: Narodil sa vám dnes v meste 
Dávidom Spasiteľ, ktorý je Kristus Pán? (L 2, 10.11) Prázdne 
Vianoce, bez pravej podstaty, už tu boli. Sviatky pokoja 
a mieru. Ľudia sa na niečo hrali, usmievali, obdarovávali 
a pritom im, pravdepodobne, bolo smutno. Tak môže byť aj 
dnes. 
Čas adventu i Vianoc je pre nás vzácnym darom. V adventnej 
tichosti a pokore túžime si zanôtiť: Hľa, už stojí predo dvermi; 
ó, srdce, počuj Jeho hlas; privítaj Pána Ježiša; otváram srdce 
oddané... (ES 8), aby potom vytryskol z nás radostný 
chválospev a my budeme spievať plným hrdlom i srdcom: 
Radujte sa, ó, kresťania; čas radosti, veselosti nastal 
požehnaný; nám, nám, narodil sa! (ES 55, 41, 47) 
Pán Boh nám dal v Dieťati – Ježišovi ten najvzácnejší dar. 
Neodmietajme Ho. Nech radosť z Jeho narodenia a daru spásy 
nás nanovo obohatí. Potom naše Vianoce nebudú nenaplnené, 
ale naplnené – Ním. 

 
Mgr. Vladimír Ferenčík 

Zborový farár
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Žijeme nesporně ve zvláštní, mimořádné době dějin lidstva. Jsme 
svědky neobyčejných událostí a lidé si oprávněně kladou 
naléhavé otázky: Co se to děje se zemí a s národy světa? Proč se 
množí katastrofy? Proč přibývá zla? Proč se nyní stále mluví 
o globalizaci? Je to jen náhoda, anebo je to naplňování biblických 
proroctví? Jsou v Bibli proroctví i o naší době? 
To jsou otázky, které znepokojují mnohé a jistě zajímají i tebe. Je 
rozumné, když se každý člověk sám přesvědčí, co se zde děje. 
Vezmi tedy Bibli, čti, srovnávej a pak vyvozuj moudré závěry 
a udělej moudré rozhodnutí. Kristus řekl, že epocha milosti, tedy 
věk církve, který nyní prožíváme, bude mít svůj konec. Pak 
nastane „budoucí věk“ (Mat 12, 32, Mat 24, 3, Luk 20, 35, Ef 1, 
21). Kdy se skončí tento „věk milosti“? Písmo svaté praví, že bude 
zakončen druhým příchodem Ježíše Krista.  
 
I. KRISTUS sám řekl, že OPĚT PŘIJDE na naši zem v plné své moci 
a slávě 
Nový zákon zmiňuje druhý příchod Krista 318 krát, tedy každý 25. 
verš Nového zákona je o druhém příchodu. Kristův příchod 
v moci a slávě bude největší událostí v dějinách lidstva. Dějiny 
lidstva nesměřují do neznáma, ale směřují zcela zřetelně vstříc 
setkání s Pánem lidstva i Pánem dějin. Jistotu druhého příchodu 
máme z toho, že se zcela viditelně naplňují proroctví 
o znameních, která mají druhý příchod Krista předcházet. On 
nejen slíbil, že přijde, On také zjevil, jaká znamení budou příchod 
předcházet. 
 
II. ZNAMENÍ, která BUDOU PŘEDCHZÁZET druhý příchod JEŽÍŠE 
KRISTA 
Znamení budou proto, abychom se mohli zcela jasně orientovat, 
v jakém období dějin žijeme. Naše doba je výjimečná 
a mimořádná tím, že se mnoha biblická proroctví naplňují tak, jak 
dosud nikdy v dějinách. V Písmu svatém nám Duch Svatý 
odhaluje sedm druhů znamení, která předcházejí Kristův druhý 
příchod. 

1. Znamení v přírode. „Budou znamení na slunci, měsíci 
a hvězdách a na zemi úzkost národů, bezradných, kam se podít 
před řevem valícího se moře. Lidé budou zmírat strachem 
a očekáváním toho, co přichází na celý svět. Neboť mocnosti 
nebeské se zachvějí.“ (Lk 21, 25). „Bude hlad a zemětřesení na 
mnoha místech.“ (Mt 24, 7). Neprožívá naše planeta a příroda už 
něco z tohoto podivného chvění?  

2. Znamení v životě národů. Podle Mt 13, 36 - 43 jsou 
národy jak obilné lány na poli. Tak, jak dozrává pšenice a plevel, 
tak dozrává ke žni lid Boží i lid bezbožný. Boží lid dozrává 
v posvěcení, lid bezbožný ve svévolným jednání a touze po 
panování. Zralý národ chce být samostatný, nezávislý 
a rovnoprávný. Dvacáté století je stoletím dozrávaní národů. V r. 

1945 bolo v OSN jen 45 států a ke konci 20. století už 192. 
3. Znamení životního stylu lidí a mezilidské vztahy. 

Životní styl bude zaměřen – stejně jako tehdy – na hmotný 
blahobyt a užívání, na ekonomickou prosperitu a budování, na 
obchodní a na volní trh (Lk 17, 22 - 30). O mezilidských vztazích 
napsal apoštol Pavel v 2 Tim 3, 1 - 4: „Lidé budou sobečtí, 
chamtiví, chvástaví, nevděční, bezbožní, nesmiřitelní, 
pomlouvační, zrádní, nadutí,... a budou mít raději rozkoš než 
Boha. Posuďme, zda se tato proroctví naplňují. 

4. Znamení v křesťanské církvi. Důležitým znamením je 
příchod falešných mesiášu a lživých proroků. Budou to 
náboženští vůdcové s velikým vlivem a mnohé svedou (Mt 24, 
11). Druhým znamením bude veliká lhostejnost křesťanů. 
„Vychladne láska mnohých.“ (Mt 24, 12). Dalším znamením 
v křesťanské církvi bude pronásledování věrných následovníků 
Pána Ježíše. „Tehdy vás budou vydávat v soužení i na smrt 
a všecky národy vás budou nenávidět pro mé jméno.“ (Mt 24, 9). 
V 20. století bylo umučeno více křesťanů, než za devatenáct 
století. Důležitým znamením je zvěstování evangelia všem 
národům země. V 20. století bylo evangelium přeloženo do 1800 
jazyků.  

5. Znamení v národě izraelském. K nejviditelnějším patří 
naplnění proroctví o návratu Židů do zaslíbené země a o vzniku 
novodobého státu Izrael, čož se uskutečnilo 14. 5. 1948. „Vezmu 
vás z pronárodů, shromáždím vás ze všech zemí a přivedu vás do 
vaší země.“ Dalším znamení je vláda Židů nad Jeruzalémem. „Po 
Jeruzalému budou šlapat pohané, dokud se jejich čas neskončí.“ 
Pohanské-nežidovské národy vládly nad Jeruzalémem až do roku 
1967. Důležitým znamením je Jeruzalém jako hlavní město státu. 
Podle proroka Zacharjáše se Jeruzalém stane přetěžkým 
problémem k vyřešení – „vzpěračským balvanem“ pro všechny 
národy. To, že Jeruzalém je dnes velmi těžkým mezinárodním 
problémem, není náhoda. 

6. Znamení exploze poznání. „A ty, Danieli, udržuj ty slova 
v tajnosti a zapečeť tuto knihu až do doby konce. Mnozí budou 
zmateně pobíhat, ale poznání se rozmnoží.“ Dvacáté století je 
mimořádným stoletím v oblasti poznání přírody a jejich zákonů. 
Vědci konstatují, že k tomu, aby si zdvojnásobilo poznání zákonů 
světa, bylo třeba 2 tisíce let. K druhému zdvojnásobení poznání 
bylo třeba už jen 20 let. K třetímu zdvojnásobení poznání bylo 
třeba už jen 10 let. Nyní dochází k dalšímu zdvojnásobení 
poznání už za 3 roky. 

7.  Globalizace – znamení blížícího se panování antikrista. 
Na celé Zemi se bude připravovat trojí sjednocení – trojí 
globalizace. Globalizace politická, ekonomická a náboženská. 
Tato trojí globalizace se již připravuje, ale uskuteční se plně až po 
vychvácení Kristovy církve. Pak dojde ke vzpouře proti živému 
Bohu a vlády se ujme geniální politik, kterého Bible nazývá 

 

Všetci vieme, že svet, ako ho poznáme nebude trvať večne. Niektorí veria, že sa zničíme sami, iní, že príde veľká prírodná 
katastrofa. Ako to vidí Biblia? Oddávna je knihou plnou vyslovených aj naplnených proroctiev. Ježiš, v čase keď bol ešte 
na Zemi, povedal: „Dokiaľ sa nebo a zem nepominú, nepominie sa ani jediné písmenko, ani jediná čiaročka zo zákona, 
kým sa všetko nestane.“ (Mt5, 18) Čo všetko sa teda má stať a máme sa na to všetko tešiť, alebo sa toho skôr obávať? 
Viac nám odhalí brat farár Stanislav Kaczmarczyk z Českého Těšína, ktorý nám na túto tému prednášal pred niekoľkými 
týždňami aj osobne.
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antikristem. „Dokonce usedne v chrámu Božím a bude se vydávat 
za Boha.“ Národy mu budou věřit, budou ho obdivovat 
a zbožňovat, půjdou slepě za ním a budou ho uctívat jako boha. 
Antikrist bude geniální politik, ekonom, duchovní stratég, který 
uskuteční trojí sjednocení světa: politické, ekonomické 
a náboženské. Kdo má otevřené oči, ten vidí, že tato proroctví se 
už začínají uskutečňovat. My žijeme v době, kdy se půda pro 
vládu antikrista začíná připravovat. OSN usiluje o jednotu 
globální – celosvětovou politiku. Největší finanční magnáti usilují 
o globalizaci ekonomiky světa. V oblasti duchovní pracuje hnutí 
New Age na duchovním sjednocení všech náboženství. V roce 
1968 byl přijat rozšířený program působení, podle jehož má být 
sjednocení církví jen jednou etapou k realizování sjednocení 

všech ras, kultur a náboženství pro příští lidské společenství, 
jehož cílem je vytvoření nového lidství, založeného na zásadě 
spravedlnosti, míru a zachováni stvoření. Spojení křesťanstva 
s pohanstvím nelze klasifikovat jinak, než jako zradu Krista 
a odstoupení od Písma svatého. V roce 1986 se konalo 
z iniciativy papeže Jana Pavla II. v Assisi shromáždění 
představitelů různých náboženství za účelem společných 
modliteb za mír. Tedy živý Bůh byl zde postaven na jednu úroveň 
s ostatními pohanskými bohy. Bylo to degradace živého Boha na 
úroveň pohanských model. 
Snahy o sjednocení křesťanů s pohany jsou znamením, že 
duchovní sjednocení všech náboženství se intenzivně připravuje. 
Až k tomu dojde, bude sjednocené náboženství uctívat antikrista 
jako svého boha. Pro následovníky Krista je to velmi vážné 
varování. „Zde se ukáže vytrvalost svatých, kteří zachovávají Boží 
přikázání a věrnost Ježíši.“ (Zjav 14, 12). 
Při pozorném sledování zjišťujeme, že se zcela viditelně naplňují 
„znamení doby“ ve všech sedmi oblastech. Je to pro nás viditelný 
důkaz, že Písmo svaté je Slovem pravdy. Pro Boží lid to znamená 
také jasnou výzvu: Důvěřujte cele Božímu slovu, studujte 
pozorně Bibli, usilujte o posvěcený život a s lákou zvěte lidi 
k jedinému Spasiteli Pánu Ježíši Kristu. Ještě je doba milosti, ještě 
se lidé mohou rozhodnout pro následování Krista. 
 
III. KRISTŮV PŘÍCHOD PRO CÍRKEV – PARUZIE 
Apoštol Pavel píše: „Hle, odhalím vám tajemství: Ne všichni 
zemřeme, ale všichni budeme proměněni, naraz, v okamžiku, až 
se naposled ozve polnice.“ 
Co je v těchto textech zcela jasné? 
a) Pán sestoupí z nebe; nesestoupí na zem, ale jen do oblaků. 
Jeho setkání s církví nastane v nadzemských oblastech. Bude to 
další Kristův triumf. 
b) Ti, kteří zemřeli v Kristu vstanou nejdříve; přijdou s Kristem 
a budou oblečeny do nového duchovního těla. 
c) Vzkříšení křesťané i žijící proměnění křesťané budou spolu 
uchváceni v oblacích vzhůru vstříc Pánu. 
Co o této události praví Pán Ježíš Kristus? 

Hovoří v podobenství o družičkách: „Ženich přišel a které byly 
připraveny, vešly s Ním na svatbu.“ (Mt 25, 10). 
Kam odejde církev Kristova – tí, kteří byli uchváceni? 
Apoštol Pavel praví, že všichni věřící půjdou před soudný stolec 
Kristův (2K 5, 10). Tedy věřící křesťané budou hodnocení Kristem 
a každý dostane odplatu podle toho, co činil ve svém životě. Bude 
hodnocena služba a věrnost. Nikdo nebude zatracen, všichni 
budou zachráněni, ale v ohni hodnocení se ukáže kvalita jejich 
služby a života. Spasení je zdarma, z milosti! Odměny budou za 
službu a věrnost! 
Pak bude následovat svatba Beránkova. „Přišel den svatby 
Beránkovy.“ (Zjav 19, 6 - 9). 
 

IV. DEN BOŽÍHO HNĚVU 
Jistě nás zajímá, co nastane na Zemi po uchvácení církve Kristovy. 
Na Zemi vyvrcholí vzpoura lidstva proti živému Bohu a Ježíši 
Kristu (2Tes 2,3). Boží odpovědí na lidskou vzpouru bude Boží 
hněv. Nastane tedy Den Božího hněvu. 
1. Den Božího hněvu je prorokován již v SZ: Iz 13, 9 - 13, Joel 2, 1-
5, Nah 1, 6, Sof 1, 14 - 18 
2. Je předpovídán i v NZ: Mt 24, 21 + 29, Mk 13, 14 - 19, Lk 21, 
36, R 5, 9, 1Tes 1, 10 + 5, 9, Zjav 6, 17, Zjav 15, 7, Zjav 16 
3. Bude to zároveň období vlády antikrista nad celou Zemí: Dan 
7, 21 - 25, 2Tex 2, 3 - 12 
4. Bude to období mučedníků: Dan 7, 21, Zjav 6, 9 - 11 + 7, 9 - 17 
+ 13, 7 + 10 + 15 
5. Bude to období útoku antikrista proti Izraeli: Ez 38, 15 - 16, 
Dan 11, 31 - 35 + 12, 7, Zach 12, 3, Mt 24, 15 - 21, Mk 13, 14 -19, 
Zjav 12 
 
V. VIDITELNÝ PŘÍCHOD KRISTA V MOCI A SLÁVĚ – EPIFANIE 
Panování antikrista a Den Božího hněvu bude ukončen slavným 
viditelným příchodem Ježíše Krista na tuto Zem (Zach 12, 9 - 10 
+ 14, 3 - 5, R 11, 26, Mt 16, 27 + 24, 29 - 31 + 25, 31 -24, Zjav 16) 
Při tomto příchodu Krista bude zachráněn zbytek Izraele (Ez 38, 
18 - 38, Zach 12, 9 + 14, 3) 
Národ izraelský uvidí svého Mesiáše a bude činit pokání (Zach 12, 
10-14, Zjav 1, 7). 
Kristus bude soudit národy (Zach 12, 9 +14, 12-16, Mt 25, 3-46). 
Kristus založí království na zemi (Mt 19, 27-28, Mk 14, 25, Lk 22). 
 
VI. KRISTOVO TISÍCILETÉ KRÁLOVSTVÍ NA ZEMI 
Naplní se modlitby všech věřících, kteří se modlili: „Přijď 
království tvé.“ 
Bylo předpověděno ve SZ: Žalm 2, 7-9, Dan 2, 44 + 7, 14-27, Iz 9, 
6 + 11, 1-16 + 16, 5 + 19, 16-24, Zach 14, 5-11 
Je prorokováno i v NZ: Mt 5, 5 + 6, 10 + 19, 28 + 25, 31 + 26, 29, 
Lk 22, 15-18 + 22, 29-30, Zjav 20, 1-6 
Co víme o tomto království? 
 

 

Co se to děje se zemí 

a s národy světa?  

Proč se množí katastrofy? Proč 

přibývá zla? Je to jen náhoda, 

anebo je to naplňování 

biblických proroctví? 

Pak bude následovat svatba 

Beránkova. „Přišel den svatby 

Beránkovy.“ 

(Zjav 19, 6-9 ) 
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a) Toto království bude časově omezené. 
Ve Zjav 20, 1 - 6 je 5x napsáno, že bude trvat tisíc let. Proč 
omezenou dobu? Tato Země je poskvrněna hříchem, prolitou 
krví, tedy nemůže trvat věčně. Bude spálena ohněm. Tisícileté 
království je však vrcholem Boží milosti, kterou Pán Bůh udělí 
padlému a hříšnému lidstvu i celému tvorstvu na této staré Zemi. 
b) Kristus bude vládnout nad celou Zemí a sídlem jeho vlády 
bude Jeruzalém. 
Dan 2, 44: „Ve dnech těch králů, dá Bůh nebes povstat království, 
které nebude zničeno na věky, a to království nebude předáno 
jinému lidu. Rozdrtí a učiní konec všem těm královstvím, avšak 
samo zůstane na věky.“ Zach 8, 3: „Toto praví Hospodin: Vrátím 
se na Sijón a budu bydlet uprostřed Jeruzaléma.“ Jer 3, 17: „V 
onen čas nazvou Jeruzalém Hospodinovým trůnem a shromáždí 
se v něm ke jménu Hospodina v Jeruzalémě všechny pronárody.“  
c) Satan nebude pokoušet a klamat národy – bude spoután 
v propasti (Zjav 20, 3) 
d) Pod Kristovou vládou bude odstraněno prokletí z celé 
přírody. 
Když Adam zhřešil, zazněl velmi tvrdý ortel: „Kvůli tobě nechť je 
země prokletá.“ (Gen 3, 17-18). Kletba dopadla na zvířata i 
rostliny. „Veškeré tvorstvo až podnes společně sténá. Neboť 

tvorstvo bylo vydáno marnosti. Trvá však naděje, že i samo 
tvorstvo bude vysvobozeno z otroctví zániku.“ (R 8, 19-22) Kristus 
osvobodí celé tvorstvo od prokletí. Zvířata se přestanou 
vzájemně požírat. „Vlk a beránek bude pobývat s beránkem, 
levhart s kůzletem odpočívat. (Iz 11, 6-10). „Vlk a beránek se 
budou pást spolu a lev jako dobytek bude žrát slamu. Hadu však 
bude potravou prach. Nikdo už nebude páchat zlo, a šířit zkázu 
na celé mé svaté hoře.“ (Iz 65, 25). 
Nastane proměna i v rostlinné říši. „Na holých návrších otevřu 
vodní proudy, uprostřed plání prameny vod, poušť v jezero 
změním. V poušti dám vyrůst cedrům, akáciím a olivám, na 
pustině vysadím cypřiš.“ (Iz 41, 18 - 19) 
„Nebudou hladovět, ani žíznit, nebude je ubíjet sálající step ani 
sluneční žár.“ (Iz 49, 10). Tedy Kristus změní klimatické podmínky 
na této Zemi. 
e) Pod Kristovou vládou bude prodloužen lidský věk. 
„Nikdy už tam nebude dítě, které zemře v několika dnech, ani 
stařec, který se nedožil plnosti věku. Protože bude mladíkem, kdo 
zemře ve stu letech. Ale hříšník, ať stoletý, bude zlořečen. (Iz 65, 
20 - 23). 
I když bude prodloužen lidský věk, lidé budou stárnout a umírat. 
Budou se rodit a žít s hříšnou přirozeností a budou potřebovat 
pokání a duchovní znovuzrození stejně jako lidé dnes. Bude 
záležet na tom, zda Krista dobrovolně přijmou jako Krále, 
radostně se Mu podřídí a budou Ho milovat z celého srdce, 
anebo Ho budou jen respektovat jako Vládce. I v této době 
budou lidé hřešit, budou mít hříšnou přirozenost. Nebudou však 
svádění satanem. 

f) Kristovo království bude říší spravedlnosti. 
Lidé se budou nadále rodit s hříšnou přirozenosti. Pod vládou 
Kristovou se budou učit žít podle Kristových norem – podle 
kázání na hoře. Po prvé v celých dějinách zavládne na této 
planetě spravedlnost a to ve všech oblastech života. Jer 23, 5-6: 
„Davidovi vzbudím výhonek spravedlivý. Kralovat bude jako Král 
a bude prozíravý a bude v zemi uplatňovat právo a spravedlnost. 
Iz 11, 4-5: „Bude soudit zemi spravedlivě, o pokorných v zemi 
bude rozhodovat podle práva. Žezlem svých úst bude bít zemi, 
dechem svých rtů usmrtí svévolníka. Jeho bedra budou opásána 
spravedlností a jeho boky přepásá věrnost.“ 
g) Kristovo království bude říší pokoje. 
Pod Jeho vládou zavládne vytoužený mír mezi národy. „I překují 
své meče na radlice, svá kopí n a vinařské nože. Pronárod 
nepozdvihne meč proti pronárodu, nebudou se již cvičit v boji.“ 
(Mich 4, 3) 
h) Poslání Izraele v Kristově království. 
„Lid, který jsem si vytvořil pro sebe, ten bude vyprávět o mých 
chvályhodných činech. (Iz 43, 21). „I bude pozůstatek Jákoba 
uprostřed mnoha národů jako rosa od Hospodina.“ (Mich 5, 6). 
Lid izraelský bude jako vyvolený národ svědkem Ježíše Krále mezi 
všemi národy. 

i) Poslání církve v Kristově království. 
Církev Kristova, která bude před Dnem hněvu vychvácena a 
dostane nové duchovní tělo, bude navždy s Pánem Ježíšem. Když 
přijde Kristus ve své moci a slávě, církev přijde s Ním jako Jeho 
choť. „Ale až se ukáže Kristus, tehdy i vy se s Ním ukážete v slávě.“ 
(Kol 3, 4) 
„Ale království se ujmou svatí Nejvyššího a budou mít království 
v udržení až na věky.“ (Dan 7, 18) 
„Království, vladařská moc a velikost všech království pod celým 
nebem budou dány lidu svatých Nejvyššího.“ (Dan 7, 27) 
„Jestliže s Ním vytrváme, budeme s ním i vládnout.“ (2Tim 2, 12) 
„Kdo zvítězí, tomu dám usednout se mnou na trůn.“ (Zjav 3, 21) 
j) Účast mučedníků z doby velikého soužení na vládě s Kristem 
„Viděl jsem trůny a na nich usedli ti, jimž byl svěřen soud. Spatřil 
jsem taký ty, kdo byli sťati pro svědectví Ježíšovo a pro slovo Boží, 
protože nepoklekli před dravou šelmou ani jejím obrazem a 
nepřijali její znamení na čelo ani na ruku. Nyní povstali k životu a 
ujali se vlády s Kristem na tisíc let.“ (Zjav 20,4) 
 
VII. POSLEDNÍ ZKOUŠKA NÁRODŮ 
Po mimořádném dobrodiní v království Krista na Zemi budou 
národy podrobeny zkoušce, zda chtějí žít dobrovolně pod vládou 
Ježíše Krista. Proto bude propuštěn satan, aby vyzkoušel národy 
(Zjav 20, 7-8). Národy se, žel, opět vzbouří proti Kristu a půjdou 
pod satanovým vedením proti Němu (Zjav 20, 9). Tato vzpoura 
bude možná proto, že národy žijící na Zemi budou mít stále ještě 
starou hříšnou přirozenost. Kdo nebude Duchem Svatým 
znovuzrozen, ten se pod inspirací satana znovu vzbouří proti 

 

Mnozí lidé se ptají, proč se Pán Bůh rozhodl zničit zemi, vesmír i nebe. Celé 

tajemství nám Pán jistě zjeví ve věčnosti. „A viděl jsem nové nebe a novou zemi, 

neboť první nebe a první země pominuly a moře již vůbec nebylo. Noci tam již 

nebude a nebudou potřebovat světlo lampy ani světlo slunce, neboť Pán Bůh bude 

jejích světlem a budou s ním kralovat na věky věků.“ 
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Kristu. Národy prožijí nádherných tisíc let pod Kristovou vládou, 
tisíc let plných pokoje, radosti, hojnosti a spokojenosti a přece se 
dají znovu strhnout ke vzpouře proti Kristu. Jaké smutné 
svědectví o člověku! Vzbouřence Bůh zasáhne ohněm z nebe. 
Svůdce satan bude uvržen do ohnivého jezera (Zjav 20,10). 
 
VIII. ZNIČENÍ STARÉ ZEMĚ I VESMÍRU OHNĚM 
„Dávno jsi založil zemi, i nebesa jsou dílo tvých rukou. Ta 
zaniknou, a ty budeš trvat, všechno zvetší jako roucho, vyměníš 
je jako šat a vše se změní.“ (Žalm 102, 26 - 27) 
„Rozkladu propadne všechen nebeský zástup: nebesa se svinou 
jako kniha a všechen jejich zástup bude padat, jako opadává listí 
z vinné révy a padanče z fíkovníku.“ (Iz 34, 4) 
Mnozí lidé se ptají, proč se Pán Bůh rozhodl zničit zemi, vesmír i 
nebe. Celé tajemství nám Pán jistě zjeví ve věčnosti. Jedním 
z důvodu je skutečnost, že země je poskvrněna hříchem, násilím 
a proléváním krve. Vše poskvrněné hříchem, musí být spáleno 
ohněm. Nic ze starého poskvrněného světa nemůže být ve světe 
novém. 

IX. POSLEDNÍ S O U D před velikým bělostným trůnem 
Zde budou souzení lidé z období Kristova království na zemi a 
všichni bezbožníci z celých dějin lidstva. 
„A viděl jsem veliký bělostný trůn a toho, kdo na něm seděl. Před 
jeho pohledem zmizela země i nebe a už pro ně nebylo místa. 
Viděl jsem mrtvé, mocné i prosté, pak stojí před trůnem, a byly 
otevřeny knihy. Ještě jedna kniha byla otevřena, kniha života. A 
mrtví byli souzeni podle svých činů zapsaných v těch knihách. 
Moře vydalo své mrtvé, i smrt a její říše vydaly své mrtvé, a všichni 
byli souzeni podle svých činů. Pak smrt a její říše byly uvrženy do 
hořícího jezera. To je smrt druhá: hořící jezero. A kdo nebyl 
zapsán v knize života, byl uvržen do hořícího jezera.“ 
(Zjav 20, 11- 15)  
 
X. STVOŘENÍ NOVÉHO NEBE A NOVÉ ZEMĚ 
„Hle, já tvořím nová nebesa a novou zemi. Věci minulé nebudou 
připomínány, nevstoupí na mysl. Veselte se, jásejte stále a stále 
nad tím, co stvořím. Hle, já stvořím Jeruzalém k jásotu a jeho lid 
k veselí. (Iz 65, 17 - 18) 
„Podle jeho slibu čekáme nové nebe a novou zemi, ve kterých 
přebývá spravedlnost. (2Pt 3, 13) 

„A viděl jsem nové nebe a novou zemi, neboť první nebe a první 
země pominuly a moře již vůbec nebylo. A viděl jsem od Boha 
z nebe sestupovat svaté město, nový Jeruzalém, krásný jako 
nevěsta ozdobená pro svého ženicha…Noci tam již nebude a 
nebudou potřebovat světlo lampy ani světlo slunce, neboť Pán 
Bůh bude jejích světlem a budou s ním kralovat na věky věků…V 
něm se shromáždí sláva i čest národů. A nevstoupí tam nic 
nesvatého ani ten, kdo se rouhá a lže, nýbrž jen ti, kdo jsou 
zapsáni v Beránkově knize života.“ (Zjav 21, 1 - 2, Zjav 22, 5) 
Nádherná věčnost s Pánem na nové zemi. 
 
Duchovní zásady pro ty, kdo chtějí žít s Kristem, zde i věčně: 

1. Písmo svaté je jedinou normou mého myšlení, mluvení 
i jednání. (2Tim 3, 16 - 17) 

2. Pán Ježíš Kristus je mým jediným Spasitelem a Pánem 
života. On je pro mne jediným prostředníkem, 
dokonalým vzorem a učitelem. (Jn 14, 6; Sk 4, 12) 

3. Všechny věci mého každodenního života chci Pánu 
předkládat v modlitbě s plnou důvěrou v Jeho moudré 

vedení. (Mt 7, 7 - 11) 
4. Chci žít ve společenství 
s těmi, kteří budují svůj život na Písmu 
svatém a pro něž je Pán Ježíš jedinou 
cestou spásy. (Žid 10, 25) 
5. Každé své selhání chci Pánu 
vyznat a pokorně prosit o odpuštění. 
(1J 1, 9) 
6. Každou příležitost chci využít 
ku svědectví o Kristu těm, kteří Ho 
dosud neznají 
7. S pomocí Ducha Svatého chci 
být připraven(a) pro Pána Ježíše žít, 
pracovat, snášet posměch, pohrdání, 
negativní hodnocení, a bude-li třeba i 
utrpení. (Zjav 2, 10) 
 
TĚŠÍME SE NA VĚČNÝ ŽIVOT 
1. Život věčný budeme prožívat 
v novém těle. 

„On promění tělo naší poníženosti v podobu těla své slávy. (Fil 3, 
21) 
2. Život věčný budeme prožívat v novém otcovském domově. 
„Opět přijdu a vezmu vás k sobě, abyste i vy byli, kde jsem já.“ (Jn 
14, 2 - 4) 
3. Život věčný bude ve znamení radosti z odměny. 
„Nyní je pro mne připraven vavřín spravedlnosti – i všem, kdo 
s láskou vyhlížejí jeho příchod.“ (2Tim 4, 8) 
4. Život věčný znamená také spoluúčast s Kristem na soudu. 
„Což nevíte, že Boží lid bude soudit svět?“ (1Kor 6, 2 - 3) 
5. Život věčný znamená mít věčné dědictví. 
„Dědictví nehynoucí, neposkvrněné a nevadnoucí je připraveno 
pro vás v nebesích. Z toho se radujte.“ (2Pt 1, 3 - 5) 
6. Život věčný znamená účast na vládě spolu s Kristem. 
„Ujměte se království, které je vám připraveno od založení světa. 
(Mt 25, 34) 
7. Život věčný znamená spoluúčast s Kristem ve slávě. 
„Ale až se ukáže Kristus, náš život, tehdy i vy se s ním ukážete 
v slávě.“ (Kol 3, 4) 

 
Mgr. Stanislav Kaczmarczyk 
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Toto slovo nie je adresované len úzkemu okruhu konfirmandov. Je aktuálne pre tých, ktorí boli konfirmovaní v tomto roku, pred dvoma 
či troma rokmi, alebo majú trebárs aj niekoľko desiatok rokov od svojej konfirmácie. Bola tu chvíľa, keď sme sľubovali vernosť Pánu 
Bohu aj cirkvi ako spoločenstvu, v ktorom sme boli pokrstení a rástli v ňom v poznaní Toho, ktorý je naším Spasiteľom. On nám 
zasľubuje svoju prítomnosť, ochranu, bohatstvo darov a nadovšetko svoje požehnanie. Prinajmenšom od konfirmácie verejne 
a slávnostne vyznávame vieru v trojjediného Boha. Veríme v požehnaný a zmysluplný život na tejto zemi. Veríme, že existuje aj večný 
život. Pri tohtoročnej konfirmácii som vyslovil jednu z mnohých otázok – Veríš aj v život po konfirmácii? Dá sa robiť niečo iné, než 
v život po konfirmácii dúfať? Má zmysel chodiť do kostola? Ako presvedčiť niektorých, že veriť v Boha nie je tak úplne nenormálne? 
Ako tráviť čas v cirkvi bez toho, aby to bola nuda a povinnosť? Ten čas aj pred konfirmáciou, počas prípravy, ba aj potom je pre nás 
vzácnym darom. Nepremárnime ho, aby sme neboli smutní, keď už bude neskoro. Kto verí a žije s Bohom, je nesmierne obohatený. 
Pozývame vás k aktivitám cirkevného zboru.                                             

Mgr. Vladimír Ferenčík  
zborový farár 

 

 

 
Štedrým dňom vyvrcholilo celé 
predvianočné obdobie, ku ktorému sa 
viazalo viac príkazov, zákazov a pravidiel  
správania. Tie mali zaistiť bohatstvo a 
dostatok v budúcom roku, odvrátiť 
nešťastie od hospodárstva a zabezpečiť 
zdravie gazdu a jeho rodiny. Na Štedrý 
deň mal každý úkon svoj osobitný 
význam. Najväčšia znakovosť a symbolika 
bola spojená s prípravou 
štedrovečerného jedla a úpravou stola.  
Dohviezdny večer, tak volali v 
podtatranských liptovských dedinách 
Štedrý večer, ktorý sa začínal, keď na 
oblohu vyšla prvá hviezda. Predtým už 
muselo byť na stole všetko prichystané. 
Na stôl prestreli čistý ľanový alebo 
konopný obrus, naň položili celý chlebík, 
ktorý tam musel zostať až do Troch 
kráľov; med, oblátky, cesnak, sviečku a 
modlitebnú knižku. V staršom období 
platilo pravidlo, že na stôl sa mali dostať 
všetky plodiny, ktoré v rodine 
dopestovali.  Na začiatok sa otec rodiny 
pomodlil a všetkým požehnal prstom 
namočeným v mede krížikom na čelo, aby 
boli dobrí. Zdravie malo zaručiť zjedenie 
strúčika cesnaku.  

Štedrovečerná večera bola podľa obcí a 
vierovyznania veľmi rôznorodá. Najskôr 
sa jedli opekance s makom, prípadne 
lokša s makom. V hornom Liptove sa 
jedávali opekance s bryndzou a vo 
Východnej a Važci tenké šúľance s 
bryndzou. Za nimi nasledoval kyseľ, 
hlavné vianočné jedlo. Podľa 
náboženského vierovyznania sa 
odlišovala aj jeho príprava. Evanjelici sa 
cez deň postili, ale večerali kapustovú 
polievku s hríbmi zahustenú prosom, v 
ktorej sa varilo údené mäso a klobáska. V 
katolíckych rodinách sa varila šošovicová 
alebo kyslá hubová polievka bez mäsa, ale 
so sušeným ovocím. Napríklad v 
katolíckych dedinách dolného Liptova 
varili kyslú polievku s údenou rybou. 
Liptovskou špecialitou bolo varené 
sušené ovocie pripravené nahusto, 
nazývané omáčka alebo chren. Po večeri 
sa jedli ešte koláče, najčastejšie záviny 
plnené makom, lekvárom, jabĺčkami či 
orechmi. Po jedle poďakovali modlitbou.  
Po večeri na Štedrý deň chodili dievčatá a 
chlapci z domu do domu spievať vianočné 
piesne. 

PhDr. Iveta Zuskinová 

Vianočný tvarožník 
Pripravíme si rovnaké množstvo hladkej a 
polohrubej múky, pridáme kvások z 
vlažného mlieka, kocky droždia a lyžičky 
cukru, 1-2 žĺtka, štipku soli a  osminku 
masla. Zo všetkých surovín miesime 
cesto, ktoré je hotové vtedy, keď sa 
nelepí na nádobu a pri miesení vydáva 
zvuky – šťuká. Cesto necháme prikryté na 
teplom mieste vykysnúť a potom ho 
rozdelíme na toľko častí, koľko koláčov 
chceme upiecť. Rukou namočenou vo 
vlažnej vode roztlačíme na pomastený 
plech vrstvu cesta.  Na cesto navrstvíme 
plnku z tvarohu ochuteného cukrom, 
škoricou, hrozienkami, vajíčkom, 
prípadne postrúhanou dobre umytou 
citrónovou kôrou a dáme upiecť. Hotový 
tvarožník môžeme posypať vanilkovým 
cukrom a mletou škoricou..   
 

(Vybraté  z publikácie: PhDr. Iveta Zuskinová   
Kuchyňa starých materí z Liptova , III. 
doplnené vydanie 2013) 

 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

Vianoce a príchod nového roka boli v minulosti nielen najvýznamnejšími cirkevnými sviatkami, ale aj veľkými  
slávnosťami kalendárneho a obradového zvykoslovia. Ľudia  si z generácie na generáciu uchovávali rodinné tradície a 
dbali na ich dodržiavanie. Ich pozostatky sa v mnohých rodinách uchovali až do súčasnosti a hoci ich pôvodný účel stratil 
význam, patria medzi krásne rodinné sviatočné rituály. Viac nám o tých liptovských a mikulášskych  prezradila 
dlhoročná etnologička, muzeologička a publicistka Iveta Zuskinová. 

Tento rok sme opäť medzi seba konfirmáciou, teda priznaním sa k viere v Ježiša Krista, prijali niekoľko mladých aj starších 
ľudí. Počas slávnostných služieb Božích v poslednú májovú nedeľu vstúpilo medzi dospelých členov cirkvi 27 konfirmandov 
z radov žiakov a v nedeľu 26.11.2017 počas večerných služieb Božích svoju vieru vyznali šiesti dospelí. Tu Vám prinášame 
tablo konfirmandov spolu s odkazom brata farára Vladimíra Ferenčíka. 
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.Majka a Dušan, ďakujeme za prijatie 

„hodenej rukavice“ a sme radi, že vás 

môžeme predstaviť celému zboru. Asi 

každý v našom zbore už prišiel s vami do 

kontaktu. Ste aktívnou súčasťou snáď 

každej našej väčšej akcie a ani súkromie 

si nenechávate pre seba. Čo je tým, čo 

vás nenechá len tak stáť bokom, keď sa 

niečo deje, keď treba pomôcť? 

Dušan: Pre mňa je to Ježiš Kristus. Mám 

rád Krista a On ma učí mať rád ľudí, nech 

sú akíkoľvek. Nemám síce taký dar 

spájania ľudí, ako má Majka, ale túžim 

robiť niečo pre ľudí, pre zbor. Mnohokrát 

neviem ako, ale Boží Duch je s nami a On 

to zariadi. Dôležité je chcieť. On je tým, 

prečo tak konám v zbore aj v „civile“. 

Majka: Ja mám rada u ľudí otvorenosť a 

úprimnosť a "snažím" sa takou byť aj k 

ľuďom v mojom okolí. Keď mi Pán Boh dal 

dar Jeho poznania, začala som viac 

srdcom túžiť pomáhať ľuďom v rodine i v 

zbore. Mám svoj osobný verš, ktorý je pre 

mňa v službe kľúčovým: "Boh nás 

potešuje v každom našom súžení, aby sme 

aj my mohli potešovať tých, ktorí sú v 

akomkoľvek súžení tou útechou, ktorou 

Boh potešuje nás.“, (2K 1,4). 

Slúžili ste takto už od mladosti, alebo to 

prišlo neskôr? 

Dušan: Keď som bol mladší, kadekomu 
som niečo bez nároku opravoval. A keď 
niekto nepoďakoval, nahnevalo ma to. 
Teraz je to rovnako, že pomoc sa môže 
obrátiť na zlé, ale je tu Kristus, ktorý mi 
dáva moc ísť ďalej a nepozerať na to, či sa 
ľudia zavďačia. Toto sa zmenilo. Človek už 
necíti bolesť ani zlosť voči tým, ktorí môžu 
byť nevďační. Lebo aj oni niečím 
prechádzajú. 
Majka: Ja som pomoc v mladosti tak 
osobne nevnímala, bola to akási 
samozrejmosť. Určite som ju neod-
mietala, ale žili sme predsa len inak. 
Spoznaním Pána Boha sa v našom živote 
dosť zmenilo, čo sa týka pomoci aj života 
celkovo. Som rada, že môžem pomôcť, 

poslúžiť, povzbudiť. Uvedomujem si, ako 
veľa každý deň dostávame, že je to Božia 
milosť. Bolo obdobie, keď sme slúžili až na 
úkor svojej rodiny a nášho manželstva, a 
to nebolo dobré. 
Ste manželmi už 21 rokov. Ako ste sa 
spoznali? 
Majka: Môžem ja? (smiech). Chodili sme 
na jazykovú školu, ale vôbec sme sa 
nepoznali. Neskôr sme sa začali spoločne 
so spolužiakmi učiť a spoznávať sa. Raz 
sme išli odprevadiť môjho brata na Oravu 
a havarovali sme. Riešením nabúraného 
auta sa náš vzťah začínal. Ale nebol to 
hneď Amorov šíp do srdca. Pán Boh na 
nás veľa pracoval. Aj keď vtedy sme Ho 
ešte nepoznali tak osobne, vedeli sme si 
veľa povedať a Dušan ma vždy podržal, 
povzbudil. Dokázali sme sa celé hodiny 
rozprávať o čomkoľvek. Túto  hodnotu 
som si uvedomila až neskôr. Som za 
môjho manžela Pánu Bohu veľmi vďačná. 
Dušan: Aj ja som vďačný za moju 
manželku Marianku. Inú verziu nemám 
(smiech). Len si pamätám, ako sme raz 
sedeli sami pri jednom stole, každý na 
opačnom konci. Ani jeden nevedel, čo 
povedať a ja som sa radšej obzeral po 
všetkých lampách. 
Vaše manželstvo ste uzavreli civilným 
spôsobom. Túžite aj po cirkevnom 
sobáši? 
Áno, chceme si potvrdiť naše manželstvo 

aj pred Pánom Bohom. Už dlho po tom 
túžime. 
Po svadbe prišli deti a vtedy sa pre 
niekoho končí život. Aké to bolo pre vás? 
Majka: Ja verím, že deti sú obrovským 
darom a požehnaním v rodine a 
manželstve. Život v manželstve sa otočí, 
ale je aj najkrajším obdobím. Vzťah 
manželov sa tým aj buduje. Omnoho 
inakšie sa spoznajú. Každý z nás je v 
rodine iný a to je super, lebo sa môžeme 
vzájomne dopĺňať. Mám rada naše 
spoločné večery, keď sa nám podarí  
stretnúť a porozprávať, čím kto žije.  
Výchova detí je také krásne 
dobrodružstvo so všetkým, čo k tomu 
patrí. 
Dušan: Deti sú veľmi vzácny dar. Nedá sa 
to ani opísať. Pre mňa, ktorý nie som 
romanticky založený, je to zázrak. 
Majka: Je to aj veľká zodpovednosť. Deti 
kopírujú svojich rodičov, tým pádom sme 
zodpovední za svoje správanie 
a chovanie sa jeden k druhému, postoje k 
rôznym životným situáciám. Tento príklad 
si deti odnesú do svojich rodín, vzťahov. 
Je dôležité vedieť dieťaťu povedať 
„prepáč“ aj ako rodič! 
Bola vo vašom živote významná kríza? 
Dušan: K rozvodu sme nesmerovali, ale 
krízy boli. Doteraz si pamätám ten obraz, 
keď mal Lukáš rok. Boli sme v Bešeňovej 
a on sa nám stratil. A my sme prvých 30 

  

SPOLOČNÁ FOTO 

 

Dušan, Majka, Sonka a Lukáš. To sú Mikulášovci. Dušan u nás nahráva služby Božie, Majka spája ľudí vo veľkom aj 
v menšom, Sonka slúži na detskej besiedke a Lukáš je ich tieňovým ministrom pohybu. Radi sa smejú a milujú Pána 
Boha. Ten im rád posiela do cesty ľudí a oni ich radi prijímajú. Dobrý čajík a čas na kus reči je u nich vždy „k mání“. 
Inak to nebolo ani pri našom rozhovore. Usaďte sa, začíname.  
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sekúnd namiesto hľadania riešili, kto mal 
naňho dávať pozor. 
Majka: Myslím, že v každom manželstve 
sú. Ani u nás to nebolo inak. A buď je to 
na ušliapanie alebo budovanie. Krízy sú 
dôležité, lebo vás niekam posunú. 
Prichádzajú rôzne situácie, ktoré 
prinášajú hádky, plač a krik a vtedy 
nastupuje otázka – „Čo ideme robiť?“ 
Najjednoduchšie je odísť a čakať, že sa to 
"nejako" vyrieši, alebo zabudne, ale to nie 
je riešenie. V našom vzťahu je 
najdôležitejšie vyrozprávať si problém. 
Keď prejde búrka, treba si spolu sadnúť 
a hľadať riešenia. „Nech slnko nezapadá 
nad vaším hnevom“ Ef 4, 26. 
Dušan: Je dôležité si odpustiť a potom už 
netreba ani nič hovoriť. Odpustenie je pre 
mňa veľkou zbraňou. Poviem otvorene, 
že je ťažké prísť a povedať „prepáč“. Nie 
je to ľahké. 
Tento rok ste vyprevadili dcéru na 
univerzitu, syn je na strednej škole. Aké 
to bolo? 
Dušan: Mne to bolo ľúto. Stále sa mi pred 
očami zjavovala malá kučeravá Sonča. 
A teraz už je preč z domu. Ale Majka to 
prežívala oveľa ťažšie. Aj sme sa povadili, 
lebo som to vraj málo prežíval
 (smiech). 
Majka: Bolo to pre mňa ako maminu 
veľmi ťažké, ale spoločne sme to zvládli. 
Duko bol ten silnejší, ktorý to chlapsky 

držal a ja som si dosť 
poplakala. Uvedomujem 
si, že to raz muselo prísť 
a príde aj s Lukáškom, 
ale o to vzácnejší je čas, 
keď sa po týždni 
stretneme. 
Je potrebné vytvoriť 
také prostredie, aby sa 
dieťa tešilo domov. Už 
chápem maminy, ktoré 
pečú, vyvárajú najlepšie 
jedlá a čakajú na stanici.  
Duško, ty máš štan-
dardné zamestnanie, 
ktoré tvoj voľný čas 
limituje. Aký je tvoj 
časový manažment 
a ako sa ti darí skĺbiť 
rodinu, prácu, voľný čas 
a službu? 
Nemám špeciálny 
manažment. Do práce 
chodím, lebo musím. 
Keď mám niečo s deťmi, 
tak som s nimi. Ako 
informatik sa musím 
učiť novým veciam. 
V robote na to čas nie je, 
tak to robím hneď ráno. 

Potom si čítame zamyslenia z Hradu 
prepevného a popri tom preriešime 
mnohé veci. Keď niekoho niečo trápi, tak 
sa to pri tom otvorí. Teraz máme nový 
systém, že každú stredu si venujeme 
vzájomný čas. Služba v zbore je aj o tom, 
že to sám potrebujem. Nie len o tom, že 
dávaš. Čokoľvek spravíš pre Pána Boha, 
tak On ti to stonásobne vráti. Keď cítiš, že 
máš niekde byť a pomôcť človeku, tak ťa 
Pán Boh zdvihne a problémy sa vyriešia. 
Majka, tebe sa splnil sen a robíš to, čo si 
vždy chcela. Navyše ti to poskytuje 
pomerne veľkú flexibilitu. Ako je to 
s rozložením času u teba? 
Svoju prácu milujem. Je pre mňa 
povzbudením, pretože výrobkami ľudia 
obdarúvajú svojich blízkych. Mám 
kolekciu výrobkov s citátmi z Biblie a pre 
mňa je Božie slovo živé. Je slovom, 
ktorému verím, slovom, cez ktoré sa k 
nám BOH prihovára a keď tento text máte 
na šáločke, z ktorej ráno pijete čaj a 
vnútorne sa vás dotýka a posilňuje, tak 
táto predstava ma vnútorne napĺňa a 
motivuje ďalej v mojej práci. 
Táto obývačka už hostila veľa priateľov 
a manželských párov. Aké je to mať 
otvorenú domácnosť? 
Majka: Vyrastala som v rodine, kde bol 
dom vždy plný ľudí a toto som si  odniesla  
aj do svojej rodiny. 

Máme okolo seba mnoho ľudí, ktorí majú 
v živote veľké trápenia a sme vďační, že 
im môžeme poskytnúť možnosť sa 
porozprávať, osobnejšie pozdieľať a 
modliť sa jeden za druhého. Som vďačná, 
že máme aj v našom zbore mnoho ľudí 
ochotných takýmto spôsobom poslúžiť 
jeden druhému, lebo aj dlhodobo slúžiaci 
potrebuje povzbudenie, požehnanie na 
svojej ceste. 
Dušan: Som rád, keď môžeme človeku 
pomôcť. Keď príde, vypočuješ ho a nevieš 
čo ďalej, tak sa ticho zaňho modlíš. Nikdy 
nevieš, kedy budeš ty v tej situácii a ty 
budeš potrebovať pomoc. 
Domáce prostredie vytvárate aj v zbore. 
Ty, Duško, pomáhaš technicky, ty, 
Majka, spájaš ľudí, máš prsty 
v háčkovaní, v adventných vencoch. Aký 
je váš sen pre zbor? 
Duško: Bol by som rád, keby cirkev bola 
ukazovateľkou večných Božích právd 
a pomáhala doráňaným ľuďom. Doba, 
ktorá príde, bude ťažká, lebo sa bude 
miešať pravda s nepravdou a kto ukáže 
ľuďom, kadiaľ ísť? Za každých okolností 
musíme stáť na Kristovi. V zbore nesmie 
chýbať modlitba a musíme tvoriť celok. 
Poznať sa navzájom, lebo ani nevieme, 
kedy je ktorý človek vyhorený. Môj sen je 
taký, aby cirkev pomáhala núdznym. 
Majka: Túžim po tom, aby sme sa v zbore 
viac osobnejšie poznávali, pretože vtedy 
aj služba v zbore viac teší 
a napĺňa. Pripravovať aktivity, kde 
môžeme pozvať ľudí z okolia a budeme v 
tom spoločne ako jedno  spoločenstvo - 
mládež, stredná a staršia generácia. 
Modliť sa za to, čo už v zbore funguje a je 
dobré, aby nám to nezovšednelo a 
nezľahostajneli sme. 
Čo pre vás znamenajú Vianoce a ako ich 
budete tráviť? 
Majka: Vianoce mi vždy pripomenú, že 
ten najkrajší darček som už dostala - DAR 
VIERY v Ježiša Krista. Ale maličký darček 
pod stromčekom vždy poteší (úsmev). 
Vianoce budeme tráviť koledovaním a 
s rodinou v Liptove a na  Orave. Je to naša 
rodinná tradícia, ktorú mám veľmi rada.  
Duško: Vianoce pre mňa znamenajú 

narodenie Spasiteľa, ale prakticky aj čas 

návštev, pokoja a oddychu od práce. 

Tráviť ich budeme štandardne - kostol, 

rodina (aj vzdialenejšia), výlety 

a spoločenstvo v zbore. 

 
 
 
 

 

Zhováral sa  Ján Blcháč ml.  
Spracovala  Veronika Motýľová 

 

SPOLOČNÁ 
FOTO 
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Tretia júnová nedeľa je sviatkom mužov, ktorí majú v našom živote nenahraditeľný význam 
– našich otcov. Rodina ako dar a požehnanie od Pána Boha je hodná  úcty 
a patričnej pozornosti, preto sme sa v našom zbore opäť rozhodli osláviť Deň otcov 
a 18. 6. 2017 sme usporiadali stretnutie rodín, detí a priateľov pod názvom Deň rodiny. 
Počas služieb Božích vystúpili deti s básničkami plnými lásky a vďaky za svojich rodičov. Deň 
pokračoval poobedným program vo farskej záhrade, kde všetkých čakali poznávacie 
i súťažné hry. Deň sme zakončili nájdením veľkého pokladu a spoločnou opekačkou. 
 

V nedeľu 25. júna 2017 sa v evanjelickom kostole v Liptovskom Jáne uskutočnila prehliadka 
spevokolov Liptovsko-oravského seniorátu. Prezentovalo sa 10 spevokolov, medzi ktorými 
nechýbal ani ten náš z Liptovského Mikuláša. Zmiešaný žensko-mužský spevokol doplnený 
hudobnými nástrojmi ako gitara, husle a akordeón vytvoril v závere koncertu živú 
atmosféru. Zahrali a zaspievali sme mládežnícku pieseň Po Tebe túžim viac a dve 
spevníkové piesne ES 496 Viac bázne daj a ES 636 Pomôž, Bože večný. Vložili sme do nich 
radosť z oslavy Pána Boha, čím sa piesne ukázali v celkom novom šate. 
 

V čase letných dovoleniek, keď sme boli mnohí odcestovaní v rôznych končinách našich 
i cudzích krajov, našli sme si čas prísť na ev. faru a stráviť oddychový čas aj v kruhu 
duchovnej rodiny. Vďaka skvelému nápadu rodiny Mikulášovcov sme zažili atmosféru 
netradičného domáceho kina a to priamo pod holým nebom. Pozvaný bol prakticky každý 
a bolo veľmi milé, že na prvé posedenie zavítali obaja bratia farári a sestra farárka s 
manželom. Po družných rozhovoroch, amatérskom volejbale a opekaní špekačiek sme sa 
stíšili pri zamyslení na vybraný biblický text. A potom už len svit hviezd a dobrý film. 

 

Pri príležitosti 267. výročia úmrtia Johanna Sebastiana Bacha usporiadal cirkevný zbor 
Liptovský Mikuláš v spolupráci s hudobným zoskupením Musica Temporis v nedeľu 30. 7. 
2017 o 17:00 hod. koncert majstra tónov chrámovej hudby J. S. Bacha v ev. kostole 
v Liptovskom Mikuláši. Privítali sme medzi sebou umelcov zo žilinského konzervatória: 
Martu Gáborovú (pedagogička v hre na organe), Mateja Tkáča (študent 4. ročníka v hre na 
violončele), Karin Loudovú (absolventka spevu). Organ sa predviedol v plnej nádhere, keď 
sa rozozvučal dielami J. S. Bacha – „praotca harmónie“, barokového skladateľa. 
 

  
Po nedeľných služieb Božích dňa 27. 8. 2017 nasledoval program, ktorého námetom bolo 
10. výročie Oldtimer Rallye Tatry – medzinárodnej športovej súťaže historických 
automobilov na Slovensku. Cenné poháre odovzdali víťazom jednotlivých kategórií 
predstavitelia miest Liptovský Mikuláš a Liptovský Hrádok. Kultúrny program obohatil 
svojím spevom slovenský operný spevák Martin Babjak. V závere podujatia zakladateľ 
súťaže Jaroslav Petran a brat farár Marián Bochnička slávnostne odhalili pamätnú tabuľu 
na jednom zo základných kameňov tolerančného kostola v Liptovskom Mikuláši. 

 

31. októbra 2017, v deň 500. výročia Pamiatky reformácie, sa v hlavnom kostole 
v Liptovskom Mikuláši uskutočnili slávnostné služby Božie. Kazateľmi slova Božieho boli 
všetci traja kazatelia cirkevného zboru Liptovský Mikuláš – bratia farári Marián Bochnička, 
Vladimír Ferenčík a sestra farárka Lýdia Kordošová. Počas služieb Božích bola odhalená 
pamätná tabuľa k výročiu reformácie, darovaná cirkevným zborom. 
Po službách Božích nasledovalo slávnostné prijatie našej mladej sestry Veroniky do 
Evanjelickej cirkvi augsburského vyznania na Slovensku. Veronika našla v našom zbore 
a celej cirkvi svoju duchovnú rodinu. 

UDIALO SA 
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Na službách Božích 5. novembra 2017 sme si pripomínali veľkú túžbu a odhodlanie 
pomáhať tým, ktorí to najviac potrebovali. Pred 100 rokmi, 14. novembra 1917, bol 
v Liptovskom Svätom Mikuláši slávnostne otvorený sirotinec v budove Bethánie. Vo 
vojnových časoch minulého storočia v ňom našli strechu nad hlavou desiatky detí. V rámci 
programu služieb Božích vystúpili s divadelným predstavím deti z detskej besiedky a deti z 
divadelného krúžku. Slávnostným kazateľom bol brat generálny biskup doc. PhDr. Miloš 
Klátik, PhD. Záverom slávnostného dopoludnia bolo odhalenie pamätnej tabule, ktorá nám  

                      bude pripomínať neoceniteľnú službu lásky a obety. 
 

Tento rok uplynulo 750 rokov od prvej písomnej zmienky o niekdajšom mestečku Vrbica, 
dnes už súčasti mesta Liptovský Mikuláš. Oblasť garbiarstva a priemyslu sa stala 
rodiskom mnohým významným osobnostiam. Cirkevný zbor v spolupráci s mestom 
Liptovský Mikuláš  usporiadal pri tejto príležitosti slávnostné služby Božie, na ktorých 
sme obohatili naše poznanie z histórie Vrbice, vypočuli si ukážky z tvorby Martina Rázusa 
a precítili krásu spevu ženského spevokolu LAETO ANIMO. Program pokračoval 
v obnovenom  rodnom   dome   Martina   Rázusa,   kde   pracovníci   Múzea   Janka Kráľa  
                                 pripravili výstavu o živote a dielach rodiny Rázusovcov. 
 

Tretia novembrová nedeľa je Svetovým dňom pamiatky obetí dopravných nehôd. Je to 
chvíľa pietnej spomienky na našich blížnych a známych, ktorí sa už domov nevrátili. 
Služby Božie 19. 11. 2017 boli venované obetiam nepozornosti a uponáhľanosti. Hosťami 
boli predstavitelia ozbrojených a záchranných zložiek, vojenskí duchovní, čestná stráž 
a Hudba Ministerstva vnútra. Obetiam bol venovaný pietny akt zapaľovania sviečok. 
Zvesť slova Božieho nám priniesol pplk. Mgr. Milan Petrula. Pomoc blížnemu je prejavom 
lásky,  a  tak  majme  otvorené  srdcia,  aby  sme  dokázali  poskytnúť  pomoc všade tam,  

  kde je potrebná. 
 

S cieľom zvýšiť kvalitu interpretácie organovej a cirkevnej hudby, ako aj obohatiť 
poznatky o histórii organa, sa v sobotu 25. 11. 2017 na fare v Liptovskom Mikuláši konalo 
stretnutie kantorov Liptovsko-oravského seniorátu. Prednášku na tému Organová 
hudba a reformácia viedol profesionálny organista z Bratislavy, pôvodom z Kovačice 
(Srbsko, Vojvodina)  MgA. Janko Siroma, PhD.  Poobede  sa konal koncert v jeho podaní,  

            určený pre širokú verejnosť. 
 

Raz ročne  si slávnostne pripomíname službu diakonie. Služba funguje v našom 
cirkevnom zbore pre bratov a sestry z nášho zboru, ktorí túto službu potrebujú kvôli 
podlomenému zdravotnému stavu. Služba je návštevná, zabezpečujú ju od r. 1999 
vyškolené  opatrovateľky na profesionálnej  báze. S diakoniou sa začalo od r. 1922 a od 
r. 1932 sa L. Mikuláš stal centrom slovenskej evanjelickej Diakonie. Po službách Božích 
26. 11. 2017 sme boli položiť kytice na hroby diakonís. Vďaka pani doktorke Antolovej, 
vedúcej  mikulášskej  diakonie, sme si vypočuli  podrobnosti  zo  života  sestier  diakonís.  

                      Nechýbala spoločná modlitba za obetavú službu. 
 

 
Už tretí rok sa v čase posledných dní pred adventom zišli na starej fare v Liptovskom 
Mikuláši mnohé šikovné ruky s cieľom vyrobiť a ozdobiť adventné vence. S radosťou 
prichádzali medzi nás dievčatá, chlapci, deti, dospelí i tí starší. Z prírodného materiálu 
a svojpomocne vyrobených ozdôb tak vzniklo približne 40 vencov, ktoré sa v 1. adventnú 
nedeľu predávajú  pred  kostolom. Vyzbieraná  suma z predaja  bude  tento  rok zaslaná  

                        študentom evanjelickej školy v Tanzánii (Afrika). 
 



Strana 14  Zvesti – ECAV LM 
 

 
Z Božej milosti sme dostali tú výsadu, že sme sa dožili 500. výročia od 
počiatku reformácie kresťanskej cirkvi. 500. výročia odo dňa, kedy Dr. 
Martin Luther pribil na dvere zámockého chrámu vo Wittenbergu 95 téz 
voči odpustkom. Výnimočné jubileum nás nenechalo chladnými a celoročné 
podujatia sme zavŕšili 31. októbra slávnostnými službami Božími o 17:00 v 
evanjelickom kostole v Liptovskom Mikuláši. 
S hlbokou pokorou sme si pripomenuli udalosti obnovujúce cirkev, hľadali 
sme reformačné myšlienky: Sola fide, Sola scriptura, Sola Christi (Jedine 
viera, Jedine Písmo, Jedine Kristus). Kázňou slova Božieho poslúžili všetci 
traja farári z nášho liptovskomikulášskeho cirkevného zboru. Sestra farárka 
L. Kordošová a bratia farári M. Bochnička a V. Ferečník si ako základ kázne 
vybrali biblický text: „Lebo tak Boh miloval svet, že svojho jednorodeného 
Syna dal, aby nezahynul, ale večný život mal každý, kto verí v Neho.“ (J 3, 
16) Starší zmiešaný spevokol rozozvučal Boží chrám štvorhlasným spevom 
piesne Svojmu Bohu. V priebehu služieb Božích bola odhalená pamätná 
tabuľa k 500. výročiu reformácie umiestnená v kostole ako ďalší významný 
medzník histórie.  
V deň 500. výročia reformácie sa u nás po slávnostných službách Božích 
konala ešte jedna vzácna slávnosť. Jedna z našich mladých aktívnych žien, 
Veronika, oficiálne vstúpila do evanjelickej cirkvi. Oficiálne sa priznala 
nielen k reformačným myšlienkam, nášmu spoločenstvu, ale najmä k 
Ježišovi Kristovi ako jedinému mostu k Pánu Bohu. Náš zbor a cirkev sa tak 
stali jej duchovným domovom. Slávnostný akt liturgicky viedol brat farár 
Vladimír Ferenčík a svedkami udalosti boli všetci farári i ľudia naprieč 
generáciami a službami v našom zbore. Veľmi vzácny čas so vzácnymi 
ľuďmi. Veronike prajeme veľa Božej lásky, radosti a vytrvalosti.           (red.) 

Pred 100 rokmi, 14. novembra 1917, bol na slávnostných službách Božích 
pri príležitosti 400. výročia reformácie otvorený druhý evanjelický sirotinec 
na Slovensku v budove Bethánie (dnes na Rachmaninovom námestí).Tento 
rok, po oslavách 500. výročia reformácie, sme oslávili aj prvú storočnicu 
mikulášskeho sirotinca, ktorý však fungoval iba do roku 1950. Bol tu však 
v tom najpríhodnejšom čase, keď v ňom našli strechu nad hlavou desiatky 
detí a sirôt. Z nich bolo 26 židovského pôvodu, ktoré pred istou smrťou, aj 
za cenu vlastného rizika, zachraňoval a krstil na evanjelickú vieru brat farár 
Vladimír Kuna. Na službách Božích zahrali deti divadielko pripomínajúce 
niekdajšiu dobu. Program pokračoval presunom k bývalému sirotincu, kde 
brat generálny biskup Miloš Klátik odhalil spomienkovú tabuľu 
s významnými faktami o tejto oblasti služieb cirkvi. 
 

Váhom pretieklo už veľa vody odvtedy, ako sa jeho pravý breh začal 
osídľovať a vyrastali na ňom malé domčeky a neskôr i garbiarsky priemysel. 
Prvá písomná zmienka o mestečku Vrbica pochádza z roku 1267. Bohatá 
história sa tak začala písať pred 750 rokmi. Mnohým sa toto miesto stalo 
domovom a bolo našou radosťou, cťou ale i povinnosťou sláviť toto 
významné výročie. Medzi dominanty niekdajšieho mestečka patrí ev. kostol 
„Zbierka“ a práve v ňom sa uskutočnila 5. 11. 2017 o 17:00 slávnosť pri 
príležitosti prvej písomnej zmienky o Vrbici. Z úst historika Mgr. Miroslava 
Nemca (MJK) sme sa dozvedeli zaujímavosti o vývoji Vrbice a jej 
osobnostiach a zároveň sme mali pekný kultúrny zážitok v podaní flautistky 
Lucie Bencúrovej a ženského spevokolu LAETO ANIMO. Po podujatí 
nasledovalo stretnutie v Rázusovom dome s občerstvením.                  (red.) 
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Z NAŠICH MATRÍK (20. 5. – 1. 12. 2017) 

Pokrstení boli:  
Palko Matej, Vyhnalová Michaela, Hostinská Timea, Šnajdrová Liliana, Melich Lukáš, Šmol Michal, Herceg Daniel, Beťko Matej, Turčiak 
Alex Marcus, Bartko Lukáš, Haladějová Paula, Lovaštík Hugo, Janečková Nina Mia, Kupčo Matej, Veřtátová Timea, Tereková Timea, 
Mynarčíková Sofie, Malacká Natália, Nízky Milan, Mgr., Foltová Andrea, Blaščík Jakub, Slabej Lukáš, Droppová Dorota, Školník Martin, 
Jančuš Tomáš, Hesteriaková Adela, Porubská Sabína, Lukeš Simon, Mikušec Ján, Staroň Miroslav 
 

Sobášení boli:  
Hostinský Ján a Hrabovská Lenka, Ing.; Lehotský Matej, Ing. a Čajková Michaela, Bartko Tomáš a Turčiaková Martina,  
Vician Matej, Mgr. a Mūllerová Veronika, Palko Peter a Baďová Zuzana, Allman Ivan a Dubovcová Eva, Palko Dušan a Mrlianová Martina, 
Dohňanský Matej a Mlynarčíková Mária, Nízky Milan, Mgr. a Španková Lívia, MUDr.; Koprušák Tomáš a Škridlová Michaela, Mgr.;  
Pethö Dominik, Ing. a Foltová Andrea, Bc.; Švihra Dalibor a Tomčíková Nikola, Vdovec Ivan a Kelovská Diana,  
Racko Samuel a Benková Barbora, Dermek Andrej a Adámková Miriam, Bc.; Hargreaves Richard Michael Alexandre a Hrabovská Katarína, 
Hesteviak Slavomír a Janovcová Iveta, Huraj Radoslav a Vyšná Simona 
 

Zosnulí:   
Šarafínová Želmíra (85), Križan Michal (92), Matúška Ján (78), Majerčík Milan (74.), Konvitová Zuzana (95), Jančušová Želmíra,  
Vozárová Božena (94), Nahálka Pavel (59), Staroňová Elena (88), Krčula Ladislav (74), Frniaková Mária (98), Šlauková Oľga (73),  
Olšavská Janka (92), Kubínová Margita (92), Hartmann Ladislav, Ing. (73), Pohorelý Vladimír (71), Madudová Jarmila (78),  
Ráchelová Emília (91), Didek Milan (70), Majerčíková Mária (97), Droppa Ján (86), Ratkoš Ján (86), Kráľová Ľudmila (86),  
Kudla Vladimír (67), Kudla Milan (72), Vongrejová Viera (80), Bohuš Jaroslav (70), Paulíny Vladimír (64), Javoš Ľubomír (62),  
Laučíková Anna (73), Machová Tatiana, Ing. (88) 

 ZVESTI - občasník cirkevného zboru ECAV Liptovský Mikuláš -------------------------------------------------------------------------------------------------      
Obálka: https://www.digsdigs.com/moody-dark-christmas-decor-ideas/pictures/110989/ 
Ročník 21 / číslo 3 / 8.12.2017 / Vychádza pre vnútornú potrebu cirkevného zboru / Redakcia: Ing. Ján Blcháč ml. (obsah a grafika), Veronika Motýľová 
(obsah) / Gramatická korektúra: Zuzana Zimániová / Vydáva: Cirkevný zbor Evanjelickej cirkvi augsburského vyznania na Slovensku Liptovský Mikuláš         
Kontakt: info@ecavlm.sk, 044-5522146 / Vytlačil: Tranoscius, a.s. v náklade 500 ks. 
ZVESTI V PLNOFAREBNEJ VERZII A ČLÁNKY V NESKRÁTENEJ PODOBE NÁJDETE NA NAŠOM WEBE WWW.ECAVLM.SK 
 

NÁŠ WEB ECAVLM.SK, ZASIELANIE NOVINIEK EMAILOM, ZVESTI,  FOTO A VIDEO DOKUMENTÁCIU  NAŠICH AKCIÍ,  UDRŽIAVANIE NÁSTENOK, A POD. 
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